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A po otevření minulý 
čtvrtek – po pouhých 

pěti dnech – další omeze-
ní, podle něhož musí re-
staurace zavřít už v osm 
hodin večer.

Vládní omezení pro-
vozní doby restaurací do 
20.00 bude pro řadu 
z nich likvidační a způso-
bí snížení tržeb proti 
době před koronavirovou 
krizí až na 40 procent. 
Ministerstvo zdravotnic-
tví navíc se zástupci pod-
nikatelů v gastronomii 
a pivovarnictví nedisku-
tuje. Tak popisují součas-
ný stav zástupci Českého 
svazu pivovarů a slado-
ven (ČSPS) a Asociace ma-
lých a středních podniků 
a živnostníků (AMSP). 
Spouští proto kampaň 
Bezpečná restaurace, za-
měřenou na dodržování 
hygienických pravidel.

„Zkrácení provozní 

doby vede spíše k excesiv-
ním jednáním, kdy se 
hosté nechtějí rozejít. 
Z epidemiologického hle-
diska nám to nedává 
smysl,“ řekla ředitelka 
ČSPS Martina Ferencová.

„Samozřejmě,“ pozna-
menává k tomu spoluma-
jitelka rodinné kavárny 
na Žižkově. „Většinu na-
šich běžných hostů tvoří 
lidé, kteří pracují do šesti 
hodin a déle. Přijdou 
v sedm, dají si skleničku 
nebo pivo, večeři, nako-
nec třeba kávu, stráví tu 
v průměru tři hodiny. Za 
hodinu se sotva stačí na-
jíst. Už když jsme měli 
otevřeno do deseti, tak se 
skupinky hostů při od-
chodu domlouvaly, ke 
komu půjdou domů a bu-
dou ve večírku pokračo-
vat.“

Proti běžnému stavu 
před koronavirem kles-

nou restauratérům při 
zkrácení provozu do 
22.00 tržby na 60 procent 
obvyklého stavu. Při zkrá-
cení o další dvě hodiny 
klesnou až na 40 procent, 
tvrdí zástupci oboru.

Podle Ferencové a člena 
představenstva AMSP Lu-
boše Kastnera navíc vláda 
a ministerstvo zdravot-
nictví při zkrácení doby 
nevycházely z relevant-
ních dat. „Vycházet z čísel 
po pěti dnech od otevření 
nám nedává žádný  
smysl,“ řekla Ferencová. 

Špatná je podle nich ko-
munikace zejména s mi-
nisterstvem zdravotnic-
tví. „Jednáme 
s ministerstvem už dlou-
ho, ale je to takový tenis 

o zeď. Vždy komentuje-
me vše až ex-post, a ne 
dopředu. Vázne rozhovor 
s ministerstvem. Navrho-
vali jsme, ať vezme z gast-
ronomie do svých týmů 
dva experty, kteří úřední-
kům pomohou s vhledem 
do situace,“ vysvětlil 
Kastner.

Svaz a asociace se roz-
hodly spustit kampaň 
Bezpečná restaurace. V ní 
vyzvou hosty i restaura-
téry nejen k dodržování 
takzvaných tří R, tedy no-
sit roušky, dezinfikovat si 
ruce a dodržovat rozestu-
py, ale také k dodržování 
tří S. Znamenají dezin-
fekci stolů po každém 
z hostů, důkladné mytí 
skla a omezení počtu 

míst u stolů. „Je to náš 
společný závazek restau-
ratérů, hospodských 
i hostů. Je třeba, aby je 
dodržovali všichni,“ řekla 
Ferencová.

Stále se také zvyšuje 
počet restaurací, které se 
zapojují do iniciativy 
Chcípl PES. V prohlášení 
iniciativy se píše: „Máme 
toho dost! Máme svoje 
ústavou zaručená práva, 
máme svoji zodpověd-
nost za sebe, svoje kolegy 
a svoje rodiny. Vládě naše 
podniky nepatří a nijak se 
o nás nestará ‒ nemá tedy 
morální právo rozhodovat 
o tom, kdy budeme zaví-
rat. Jen my si rozhodne-
me, kdy bude zavíračka!“ 
n Marcela Nejedlá
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Přežijí pražské hospody vládní opatření?
Po dlouhém uzavření restaurací, 
barů, kaváren a hospod při první vlně 
epidemie na jaře přišlo pro jejich 
majitele a zaměstnance několik 
„lepších“ měsíců. Hostů sice bylo 
výrazně méně a zvlášť restaurace a bary 
v centru Prahy citelně postihl také 
úbytek turistů, ale přece jen se krátce 
blýsklo na lepší časy. Blýskání byl znovu 
konec v polovině října. 
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